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SLOVENSKO: Šéf Národnej rady SR a hnutia Sme rodina Boris Kollár tvrdí, že ak jeho
strana v rámci prerozdelenia moci v koalícii príde o Slovenskú informačnú službu (SIS)
bude za ňu požadovať kontrolu nad Ministerstvom vnútra SR.

Boris Kollár v nedeľu v diskusnej relácii televízie Markíza varoval, že ak by chcela koalícia pripraviť
hnutie Sme rodina o vplyv v SIS, reagoval by požiadavku na post ministra vnútra.

Hoci pozícia riaditeľa SIS priamo spadá pod predsedu vlády, v súčasnej koalícii je dohoda taká, že
premiérske kreslo obsadzuje hnutie OĽaNO, ale šéfa SIS navrhuje Sme rodina.

Prvým šéfom SIS, ktoré navrhol Boris Kollár bol Vladimír Pčolinský. Toho neskôr zadržala NAKA a
bol obvinený z korupcie. Pčolinský bol po mesiacoch v kolúznej väzbe oslobodený mimoriadnym
opravným prostriedkom Generálnej prokuratúry. Medzitým Sme rodina namiesto Pčolinského
navrhla na post šéfa SIS Michala Aláča, ktorého do funkcie menovala prezidentka.

Kollár komentoval aj zmeny, ktoré navrhuje v rámci rezortu vnútra súčasný minister Roman Mikulec.
Avizoval, že v polícii a ďalších orgánoch sú potrebné výraznejšie personálne zmeny. Opozície tieto
kroky označuje ako pripravované čistky.

Podľa Borisa Kollár novela nie je o tom, že sa ide vyhodiť polovica štátnej správy. Myslí si však, že
minister vnútra i nové vedenie polície má právo dostať šancu meniť veci, pretože inak sa reforma
zrealizovať nedá. Zároveň však varoval aj pred zneužitím tejto novej personálnej politiky v polícii. „V
minulosti si úzka skupina sprivatizovala spravodlivosť a ja nechcem, aby za našej vlády
vznikla nová skupina, ktorá urobí to isté. Neželám si, aby sme urobili očistu spoločnosti cez
skratku: účel svätí prostriedky,“ hovorí predseda Sme rodina.

Ohľadom Mikulcových krokov dodal: „Keď túto možnosť teraz dostane a pokašle to,
garantujem vám, že my sami dáme žiadosť o jeho odvolanie.”

 

Kollár upozornil prezidenta PZ na používanie pojmu „naši chlapci“ v súvislosti
s obvinenými vyšetrovateľmi

Predseda parlamentu upozornil dočasne povereného prezidenta Policajného zboru Štefana Hamrana
na používanie pojmu „naši chlapci“. Ako v nedeľu 10. októbra v diskusnej relácii Na telo v televízii
Markíza podotkol, na Slovensku sme „už našich chlapcov, našich ľudí mali“

Podľa neho by mal byť Hamran „prezidentom všetkých chlapcov“, teda nielen obvinených
vyšetrovateľov Národnej kriminálnej agentúry (NAKA), ale aj policajtov na inšpekcii.
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Poslanec Národnej rady SR Juraj Blanár (Smer-SD) si myslí, že Hamran mal postaviť prepustených
vyšetrovateľov NAKA mimo služby.

Kollár ocenil, že krajský súd prepustil obvinených vyšetrovateľov NAKA z kolúznej väzby,
keďže nie všetko by sa malo podľa neho riešiť cez kolúznu väzbu. Zároveň dodal, že pokiaľ
súd týchto vyšetrovateľov zbaví obvinenia, tak sa k veci postaví čelom a ospravedlní sa
Jánovi Č. za jeho výroky.

 

Inštitút zhabania majetku

Predseda parlamentu Kollár je naďalej za zrušenie trestu prepadnutia majetku pri korupčných
kauzách. Zároveň podotkol, že sa nepridáva názorovo k opozičnej strane Smer-SD, pretože on aj jeho
hnutie majú na problematiku vlastný názor. Za primeraný trest považuje, ak dotknutá osoba odovzdá
úplatok, zaplatí pokutu či prípadne dostane trest odňatia slobody

„Sme za to, že ak niekto zoberie úplatok, tak ten úplatok sa musí štátu vrátiť späť. Ak sa
niekto obohatí o 100-tisíc eur, tak tých 100-tisíc eur musí vrátiť. A musí dostať aj
spravodlivý trest. Možno odňatie slobody na šesť, desať či na pätnásť rokov, podľa toho, ako
je trestný zákon,“ vysvetlil Kollár.

Podľa neho sa suma môže navýšiť aj o nejakú pokutu. Nevidí však dôvod, aby danej osobe vzali
všetko ostatné. Na kritiku, že nemožno vždy preukázať výšku nelegálne získaných peňazí uviedol, že
nemožno stíhať ľudí za to, „že máme nejaké domnienky“.

 

Otázka skupovaniu budov a pôdy inými štátmi na Slovensku

Predseda parlamentu Kollár a opozičný poslanec Blanár sa zhodli na postoji voči skupovaniu budov a
pôdy Maďarskom. Kollár v diskusnej relácii Na telo v televízii Markíza poznamenal, že stojí za
ministrom zahraničných vecí a európskych záležitostí SR Ivanom Korčokom (nom. SaS) v názore, že
ak chce Slovensko ostať suverénnou krajinou, tak sa musí voči takýmto veciam tvrdo a kategoricky
ohradiť.

Dodal, že nemá problém v prípade, ak pôdu či budovu skupujú cudzinci – súkromníci, no v prípade
cieleného nákupu budov či pôdy na Slovensku zo strany iných štátov vidí riziko. Je preto za rýchle
prijatie zákona o ochrane pôdy, ktoré by takýmto krokom zamedzili

Blanár uviedol, že v danej veci chcú budúci týždeň zvolať mimoriadnu schôdzu, kde plánujú
diskutovať o konkrétnych krokoch, ktoré príjme Slovensko voči Maďarsku. Kollár však takúto
schôdzu odmieta a je skôr za prijatie zákona. „Chceme, aby bola absolútnym spôsobom
ochránená naša pôda, a aby sme vedeli o všetkých nehnuteľnostiach, ktoré sa tu nakupujú
maďarskou stranou,“ povedal Blanár. Zároveň si neprajú, aby sa slovenská vláda „poklonkovala
Orbánovi“.

Podľa neho mal slovenský premiér Eduard Heger (OĽaNO) odmietnuť stretnutie s Orbánom v
pondelok 11. októbra v Ostrihome, kým sa veci nevysvetlia. Domnieva sa, že rozhodnutie Maďarska
spôsobil aj prístup expremiéra Igora Matoviča (OĽaNO), ktorý podľa neho vo vzťahu k maďarskému
premiérovi Viktorovi Orbánovi obchádzal slovenskú diplomaciu.

 



Zvyšujúce sa ceny energií

Boris Kollár v diskusnej relácii podotkol, že vládna koalícia pripravila viacero riešení v spojitosti so
zvyšujúcimi sa cenami energií či potravín. „Keby to fakt liezlo do strašne vysokých čísel, tak by
sme mohli na zimnú sezónu uvažovať o zrušení DPH z energií pre domácnosti,” vyhlásil
predseda parlamentu.

Juraj Blanár si myslí, že vláda ba mala proti avizovanému zdražovaniu zasiahnuť dôraznejšie, aj s
prostriedkami z Európskej únie. „Pomoc z plánu obnovy a udržateľnosti mala byť použitá pre tých
podnikateľov, ktorí dnes kričia že budú musieť zvyšovať ceny základných potravín. Ostatné krajiny už
čerpajú, no u nás je to nula.”

Blanár kritizoval Kollára, že ako predseda parlamentu zablokoval zvolanie mimoriadnych schôdzí, na
ktorých by o téme a riešeniach rastu cien mohli poslanci diskutovať.


